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Spørgsmål nr. 432 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange arbejdsløse, herun-

der hhv. kontanthjælpsmodtagere og dagpengemodtagere, der 

har fungeret som lægdommere i de seneste to perioder?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriets forskningskontor har siden år 2000 gennemført under-

søgelser af lægdommeres repræsentativitet. De seneste to undersøgelser er 

gennemført i 2011 og 2015.  

  

Ved udtagelsen af lægdommere til lægdommerperioden fra den 1. januar 

2012 til den 31. december 2015 var 212 af de udtagne personer arbejdslø-

se, mens 853 af de udtagne personer var uden for arbejdsstyrken. 

 

Ved udtagelsen af lægdommere til lægdommerperioden fra den 1. januar 

2016 til den 31. december 2019 var 309 af de udtagne personer arbejdslø-

se, mens 1.057 af de udtagne personer var uden for arbejdsstyrken.  

 

Oplysningerne om antallet af arbejdsløse og personer uden for arbejdsstyr-

ken er vist som procentandele i figur 3 i de vedlagte undersøgelser fra 

2011 og 2015. 

 

Undersøgelserne af lægdommeres repræsentativitet udarbejdes på grundlag 

af oplysninger fra Danmarks Statistik. Det er imidlertid ikke på baggrund 

af oplysningerne fra Danmarks Statistik muligt at oplyse, hvor mange af 

lægdommerne der modtager de typer af sociale yder, der er nævnt i 

spørgsmålet.  

 

Det bemærkes endvidere, at undersøgelserne i 2011 og 2015 er baseret på 

statistiske oplysninger trukket i henholdsvis slutningen af 2009 og slutnin-

gen af 2013. 

 

 

 

 

 

 

 


